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Jak na Nový rok, tak po celý rok

I letos se milovníci stolního tenisu na Nový rok sešli v Nové Vsi v hostinci U Vachaty, aby protáh-
li těla po silvestrovských oslavách a změřili síly za ping-pongovým stolem. Přihlásilo se 12 hráčů,
nechyběly ani ženy, včetně místní starostky. Nálada výborná, pivo teklo proudem, hráči podávali
neuvěřitelné výkony, které leckdy překvapily i je samotné. Všechny tři poháry si odnesli přespolní
borci: 1. Josef Mráz ml. z Vítovek, 2. Pavel Kreuz z Hluboké, 3. Luboš Holeček z Hluboké.          (lh)

Snímek ze sedlického
odpočívadla s krásným
výhledem do krajiny
pořídil zahořanský zastu-
pitel ze Sedlic, Josef
Fronk, který toto odpočin-
kové místo navštěvuje rád
v každém ročním období. 

(hh)

Novoroční výkony U Vachaty

Tři králové

Výsledky tříkrálové sbírky na Kdyňsku:

Farnost Kdyně: Kdyně, Brnířov, Hluboká,
Chodská Lhota, Loučim, Libkov, Nová Ves,
Pocinovice, Prapořiště, Slavíkovice, Úboč,
Úsilov, Všeruby, Zahořany: celkem 211 000 Kč.
Farnost Mrákov: 54 327 Kč.

Černíkovem a přilehlými
obcemi prošli nefalšovaní
kominíci, kteří nejen že
vyčistili komíny a provedli
jejich revizi, ale určitě při-
nesli štěstí celému
Kdyňsku. 
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Císařské slavnosti na Kdyňsku

Kdyňsko bylo v dávných dobách svědkem

mnoha důležitých událostí. Všerubský 

průsmyk se stával dotykovým místem, kudy

vedla nejstarší cesta z Bavor a tedy z území

německých knížat.

V srpnu roku 1040 se v okolí dnešního

Brůdku odehrála krvavá bitva, v níž český

kníže Břetislav porazil vojska římského

krále Jindřicha III. a získal tak zpět i svého

syna Spytihněva.

Ten byl držen na říšském dvoře.

Následujícího roku však Jindřich přitáhl ku

Praze a donutil Břetislava vzdát se plně

nezávislé zahraniční politiky a zůstat věrným

leníkem římského krále. 

V památné bitvě u Domažlic za husitských

válek bylo Kdyňsko svědkem úspěchu vojsk

Prokopa Holého, který své velitelské stano-

viště umístil dle historické tradice na vrch

Ráj.

Hrad Rýzmberk byl zase v dobách třiceti-

leté války dobyt a zpustošen Švédy. 

To jsou však již velmi vzdálené události. 

Samotnou Kdyni postihl v roce 1781 niči-

vý požár, který zdevastoval velkou část

náměstí včetně radnice. Shořely tak i výz-

namné písemnosti včetně městských privile-

gií. Ta obnovil v roce 1784 Josef II. Rozvoj

Kdyňska v 18. a 19. století je spojen s textil-

ním průmyslem. Byla zde založena první

textilní manufaktura v Čechách. 

Ve 20. století se dříve romantické výletní

místo přetvářelo stále více do podoby čistě

průmyslového centra. V současné době se

snaží Kdyňsko opět oživit potenciál místa,

které může návštěvníkovi leccos zajímavého

nabídnout. 

V samotné Kdyni nevznikla v minulosti

tradice poutí či nějakých městských slavnos-

tí. Možná proto, že s vyhořením radnice byly

zničeny i historické dokumenty. V sedmde-

sátých letech minulého století si leckteří

možná vzpomenou na slavnost 350-ti let od

povýšení Kdyně na město. Ve skutečnosti šlo

o výročí udělení významných privilegií

Filipem Kracem ze Scharffensteinu.

Poněvadž vznikaly pochybnosti ohledně

oprávněného užívání názvu „město Kdyně“,

stvrdil definitivně na žádost radních toto

právo 2. dubna 1840 úředním povýšením

Ferdinand V. 

V roce 1812 se na své cestě v době napoleon-

ských válek zastavil ve Kdyni i samotný rakouský

císař František I. Českým králem byl korunován 

9. srpna 1792 a při korunovaci se poprvé setkal 

s pozdějším mocným mužem a svou pravou rukou

Klementem Metternichem. 

Císař František navštívil textilní manufak-

turu i novou radnici. Přesně 8. července 2012

to bude 200 let, kdy se císař ve Kdyni objevil.

V kronice není zaznamenána již žádná jiná

návštěva vládnoucího panovníka. Není divu,

že mu Kdyňští přichystali slavné přivítání. 

Právě tato návštěva a blížící se její výročí

by mohla odstartovat novou kulturně-spole-

čenskou tradici, tak zvané Císařské slavnosti,

kterou si Kdyňsko určitě zaslouží, vždyť tudy

procházely významné události v naší historii. 

Jejím smyslem je kromě vzpomenutí

slavné návštěvy také osvětlení samotné míst-

ní historie. Letos chceme v sobotu 9. červen-

ce v určité symbolické nadsázce přijmout

zprávu o chystané návštěvě panovníka

v příštím roce a přichystat návštěvníkům his-

torickou podívanou. 

Slavnost se odehraje v parku u muzea za

historickou branou se lvem v místech, která

skutečně panovník navštívil. 

Do příprav Císařských slavností chceme

zapojit dle možností i místní spolky a žáky

škol. Uvidíme, nakolik tato akce nalezne své

návštěvníky i mimo zdejší region. Rozhodně

si však tuto ambici mohou naše nově vznika-

jící Císařské slavností postupně klást.

Ing. Vladislav Vilímec, 
místostarosta města Kdyně     

Místostarosta Kdyně Ing. Vladislav Vilímec (zleva)
při jednání s poslancem Bundestagu Karlem
Holmeirem.

Železniční koridor Praha - Plzeň - Domažlice - Furth im Wald - Mnichov byl hlavním

tématem přátelské schůzky poslance Parlamentu ČR Vladislava Vilímce (zleva) s Karlem

Holmeirem, poslancem německého Bundestagu, na radnici ve Kdyni.

Oba přeshraniční kolegové se shodli, že varianta vedení trasy uvedeným směrem je pro naše

území důležitá a měla by být součástí koncepce modernizace tranzitního železničního koridoru, při-

čemž je třeba prověřit vhodnost  rychlostních parametrů od 160 do 230 kilometrů v hodině.

„Uděláme vše pro to, abychom dokázali, že spojení Plzeň - Regensburg je důležité,“ slíbili politi-

ci. Důležité je samozřejmě také uvolnění finančních prostředků, jen česká část dvojkolejné dráhy

přijde stát zhruba na 28 miliard korun. Z přeshraniční poslanecké iniciativy bude proto na jaře roku

2011 svolána na české straně hranic pracovní schůzka zástupců ministerstva dopravy, Plzeňského

kraje a Českých drah. 

Vlaky mezi Prahou a Mnichovem by v nejlepším případě mohly naším územím pendlovat 

až dvousetkilometrovou rychlostí v roce 2020.                                                         Sylva Heidlerová

Budou jezdit regionem rychlovlaky?

Obecní zastupitelstvo obce Dlažov děkuje spoluobčanům, kteří se podíleli
na tříkrálové sbírce 2011 pořádané Sdružením České katolické charity. 

V Dlažově a jeho přilehlých částech začala 6. ledna a byla ukončena předáním vý -
těžku pracovníkům charity 17. ledna. Výtěžek činil 10.308,- Kč. Touto sumičkou jste
vážení spoluobčané prokázali, že Vám nejsou lhostejné osudy lidí, kteří tuto pomoc
potřebují. Musím však vyzvednout obětavost Aničky Bečvářové a P. Černé z Dlažova,
paní Petry Šlajchové a Kateřiny Bačeové ze Soustova, paní M. Tomanové, Lenky
Černé a Jany Halamové, které obešly s dětmi domácnosti a zasloužily se o zdárný
průběh finanční sbírky. Pracovníci charity slíbili, že budou informovat veřejnost, jak
naloží s vybranými prostředky.   

Petr Kodeš, starosta Obce Dlažov
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Společné posezení v Domově

Vesn ice  roku  vyraz i ly  do  Prahy

Společenská událost 

Sportovec Domažlicka za rok 2010

proběhne v kulturním zařízení

městyse Koloveč dne 4. března 2011. 

Slavnostní vyhlášení ankety

Sportovec Domažlicka

začíná v 18 hodin.

Anketu vyhlašuje společně Svazek

obcí Domažlicko, Sportovní unie okre-

su Domažlice a městys Koloveč.

Sportovní veřejnost či zástupci spor-

tovních jednot, oddílů a klubů mohou

nominovat své kandidáty na zisk

prestižního ocenění  prostřednictvím

kupónů zveřejňovaných v tištěné

podobě  v Domažlickém deníku v kate-

goriích jednotlivci do 18 let, družstva 

a dospělí.

„Jsem rád, že jsme byli spoluvyhla-

šovateli ankety osloveni, abychom

poskytli této prestižní anketě zázemí

a že k vyhlášení výsledků dojde právě

v Kolovči, jehož občané mají ke sportu

velmi blízko. Je pro nás čest spolupo-

řádat tuto akci a podpořit tak sportovní

dění na Domažlicku. Věřím, že se

v anketě objeví také někteří kandidáti

z řad úspěšných kolovečských sportov-

ců.“ Václav Pergl, starosta

Sportovec roku

Nechyběl Ing. Václav Pergl, starosta

městyse Koloveč, který se stal Vesnicí roku

2010 Plzeňského kraje a stříbrnou Vesnicí

roku 2010 České republiky. 

„Bylo to velmi příjemné a neformální set-

kání. Navštívili jsme Poslaneckou sněmovnu,

Senát Parlamentu ČR a Pražský hrad. Jako čer-

ství majitelé titulů a stuh jsme se dočkali gratu-

lací z úst významných politických činitelů. Po

obědě nás přivítal prezident republiky Václav

Klaus, se kterým jsme diskutovali o současném

stavu a budoucnosti venkova. Při osobním 

rozhovoru jsem mu vyřídil pozdravy od kolo-

večských občanů a předal drobný dárek. Bylo

velmi milé, že mi sám připomněl svoji návště-

vu v Kolovči v lednu 2008 a zavzpomínal na

zázračný kolovečský mlýn na báby. Doporučil

všem přítomným, aby se na tuto raritu jeli do

Kolovče podívat. Závěrem nechal pozdravovat

v Kolovči, hlavně čerstvě semleté báby.

Bylo pro mne příjemným zjištěním, že 

i vrcholní političtí představitelé vnímají pro-

střednictvím soutěže Vesnice roku venkov 

a jeho občany jako velmi důležitou součást

státu a že dokážou ocenit práci a úsilí nejen sta-

rostů, ale i  ostatních občanů. Dokážou si vážit

úspěchů dosažených na vesnici, toho, že se lidé

nadchnou pro svoji obec a jsou ochotni přidat

něco navíc, něco, co způsobuje, že jejich vesni-

ce žije a lidé v ní se cítí dobře.“                     (um)              

Také v Domě pro seniory ve Kdyni se konalo vánoční posezení. Obyvatelé tak společně oslavi-

li očekávané Vánoce. Posezení předcházely velké přípravy, kdy se peklo cukroví a vyráběly se

vánoční dekorace. Pan ředitel všem obyvatelům osobně popřál a předal jim dárky. Poté se při posle-

chu koled podávala slavnostní večeře. Této akce se zúčastnila také řada zaměstnanců Domova 

a společně tak přispěli k příjemné a přátelské atmosféře celého večera.V předvánočním čase navíc

domov navštívila školní družina se svým vánočním programem. Vánočními písničkami, veršo-

váním a koledami potěšily a vánoční atmosféru rozprostřely mezi všechny obyvatele domova. 

Dům seniorů Kdyně a Bohuslava Wernerová 

„Na půdě Poslanecké sněmovny nás nejdříve přivítala předsedkyně Miroslava Němcová, která nám
předala pamětní listy a poté jsme se setkali s předsedou vlády Petrem Nečasem,“ vypráví starosta
Kolovče.

Příjemnou tečkou za 16. ročníkem 

prestižní soutěže Vesnice roku bylo 

setkání starostek a starostů oceněných

obcí v Praze. 

Starosta a komunikace 

byl název školení, které proběhlo v závěru roku v Úborsku. V rámci Školy obnovy venkova

ho pořádala společnost AgAkcent, která podobné téma zařadila na program zavedených semi-

nářů poprvé a hned s velkým ohlasem. Na požádání posluchačů proto kurz pokračuje v pondělí

28. března. Máte zájem? Přihlaste se:  info@agakcent.cz, tel. 376 310 957.



Pondělní večery patří v sokolovně aerobicu,
lépe řečeno aerobicu s Naďou. Naďa
Komínková, rodačka z Chodské Lhoty, při-
lákala na aerobic, jak se řekne sportovní ter-
minologií, „plný dům“.

Naďo, jak jste se dostala k aerobiku?
Úplně náhodou. Chodila jsem v Plzni pravi-

delně na hodiny aerobicu, kde předcvičovala
moje kamarádka. A když nastoupila do nové
práce, hodiny jsem po ní převzala. A zůstala
jsem u toho do dneška.

Jste spokojena s účastí na hodinách?
Musím říct, že tak velkou účast jsem ani

nečekala. Samozřejmě, že jsem spokojena. 
S tak příjemným kolektivem, co se ve Lhotě
sešel, se moc hezky cvičí. 

Kde všude předcvičujete?
V Běhařově, v Janovicích, v Loučimi, u nás 

v Chodské Lhotě a samozřejmě ve Wellness stu-
diu Mgr. Mirky Zámečníkové v Klatovech, které
je patronátem všech mých externích hodin, 
a kde předcvičuji nejen aerobic, ale také aero-
bic na trampolínkách a spinning.

Co by měl provozovatel zařízení zlepšit?
Prostředí je velmi příjemné, takže zlepšit

není co. 
Jste aktivní také v jiných sportech?
Ano. Jezdím na kole, na kolečkových brus-

lích a v zimě na lyžích. Všechno ale jen na ama-
térské úrovni a pro radost z pohybu.

Chcete říci něco na závěr?
Snad jen to, že doufám, že se moje cvičení

líbí a že zájem o mé hodiny vydrží i nadále.
Také jsem uvažovala, že bych ve Lhotě udělala
hodiny aerobicu na trampolínkách, ale je to
zatím jen ve stádiu plánování.

Mladí hasiči trénují každé pondělí. Jak jsou
spokojeni s nácvikem v sokolovně, zeptal jsem
se vedoucího oddílu Josefa Tvardíka.

Samozřejmě spokojeni jsme, zimní příprava
v novém prostředí je něco zcela jiného než
předchozí tréninky ve staré nevytápěné soko-
lovně. Myslím, že nám to mohou leckterá dru-
žstva z mnohem větších obcí či měst závidět.

Sto dní  provozu sokolovny v  Chodské LhotěSto  dní  provozu sokolovny v  Chodské Lhotě

Zda to bude vidět na výsledcích, to se ukáže až
v samotné soutěži, říká Tvardík.

Josefe, co považuješ za dosavadní největší
úspěch oddílu?

Řekl bych, že za největší úspěch lze považo-
vat dlouhodobé získávání titulu okresního mistra
a následná reprezentace našeho okresu 
v krajské soutěži. Ovšem nejvíce ceněný je pro
mne asi „první kraj“ v roce 1999, kdy jsme se
do kraje doslali tak říkajíc náhodou – z druhé-
ho místa v okresním kole. V družstvu Pocinovic,
které tehdy okresní soutěž vyhrálo, došlo ke
zranění klíčových závodníků a nám bylo nabíd-
nuto reprezentovat Domažlicko na krajské
soutěži. Jako absolutní outsider jsme tehdy při-
jeli na soutěž do Plzně vlakem (neměli jsme
tehdy ani hasičské auto). Všichni si na nás uka-
zovali a ptali se: „Kdo je to?“ a „Kde je
Chodská Lhota?“ Tehdy se však ukázalo, 
že nadšení a chuť závodit je někdy víc než zku-
šenosti a kvalitní vybavení. Bylo z toho obrov-
ské překvapení – druhé místo mezi špičkami 
z Plzeňského a Karlovarského kraje a od té
doby je krajská soutěž naší ligou. Je to ale
hlavně poučení pro ostatní vedoucí, že k dosa-

žení skvělého výsledku mnohdy stačí 100%
nasazení a zápal pro věc.

Josefe, kolik let pracuješ s oddílem?
Odečtu-li přestávku na stavbu rodinného

domku, tak pětadvacet let. Umím-li počítat, tak
polovinu svého života.

Potřebují mladí hasiči ze strany sokolovny
něco změnit? Má oddíl nějaké připomínky?

Jak jsem uvedl již na začátku, máme nyní pro
zimní přípravu podmínky, za které se nemusí
stydět žádné družstvo, a já si jen přeji, aby se
perfektní pořádek a organizace v sokolovně
zachovaly. Na sportovním poli bych rád udržel
v družstvu i nadále dravost, chuť vítězit a něco
dokázat. Každý trenér jakéhokoliv sportovního
družstva mi dá za pravdu, že zdravý apetit po
vítězství i po mnoha letech úspěchů je to nejdů-
ležitější.  

Středeční a nedělní večery patří volejbalu.
Mladá parta převážně ženského pohlaví vedená
Janou Faiglovou si hru opravdu užívá. Nutno
dodat, že úroveň hry je zápas od zápasu lepší 
a už se hraje opravdu volejbal. O sport je
obrovský zájem, že se kolikrát na palubovku
nedostanou ani všichni přítomní. Volejbalisti
začínají uvažovat o samostatném oddíle, což by
usnadnilo některé provozní záležitosti, ale také
zkvalitnilo samotnou hru návštěvami a zápasy
se sousedními zkušenějšími oddíly. Hrajeme
hlavně pro radost, ale kdo ví, kam to dotáhne-
me, to je heslem této party.

Středeční odpoledne patří v sokolovně
ženám. Předcvičování se ujala Eva Moravcová
a ostatní dámy si cvičení pochvalují.
Provádíme rehabilitační cvičení zaměřující se
na protažení a posílení svalstva, uvolňovací
cviky především krční páteře a protažení celé-
ho těla. Poctivě cvičíme celou hodinu za dopro-
vodu hudby, kterou k cvičení připravila rovněž
paní Moravcová, svěřují se ženy. Schází se nás
kolem deseti a věříme, že nám to vydrží, říkají 
s úsměvem cvičenky, jejichž kurzy jsem nazval,
a dámy jistě prominou „Ženy 55+“. Tato
číslovka určující věk, není z mé strany výsmě-
chem, nýbrž obdivem k jejich odhodlání, udělat
něco pro své zdraví.                          Milan Zajíc

Aerobic s Naďou v sokolovně v Chodské Lhotě. 

Oddíl Mladých hasičů  - uprostřed vedoucí oddílu Josef Tvardík, napravo velitel zásahové jednot-
ky Václav Kafka, první řadu doplňují začínající instruktorky.  Zleva: Gábina Wiesnerová, Kristýna
Tomanová a Kateřina Kováčová.
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Pohled na Kdyňsko z Brna 2011

měla rozčleněné naučné stezky dle cílových

skupin a pojmenované právě po některé z his-

torických osobností působících v daném regio-

nu,“ doplňuje její kolegyně.

„Myslím, že veletrh může být přínosem pro

lidi podnikající nějakým způsobem v cestov-

ním ruchu, jelikož se zde naskytuje opravdu

dokonalá příležitost. Přátelská atmosféra,

příjemná hudba, regionální potraviny a nápoje,

podporují  navázání nových kontaktů, prohlou-

bení stávajících a domluvení spolupráce. Ale

pro vystavovatele, který nemá nabídnout nic

jiného než prospekty lokality, kterou zastupuje,

je lepší, když si své prospekty nechá pro vlast-

ní potřeby v domácím prostředí. Tam je cíleně

vyhledávají návštěvníci, kteří přicházejí pro

radu a typy na trávení příjemné dovolené. Kde

Náš stánek v Brně navštívil také poslanec parlamentu a místostarosta Kdyně Vladislav Vilímec. 

5

Dvacátý ročník veletrhu cestovního ruchu

REGIONTOUR se prakticky v ničem výrazně

nelišil od ročníků předešlých. Provedl návštěv-

níky po krásných místech a turistických

zajímavostech České republiky i Slovenska. 

Po dvou desetiletích cílené propagace je

naprostá většina turistických cílů podrobně

popsána a zmapována v materiálech, které se

nabízejí na každém stánku. Navíc návštěvníci

mohli okusit autentickou atmosféru s typickým

folklórem, kuchyní či řemeslnou tradicí. 

O změnu se postaralo tedy alespoň

Kdyňsko, které se tentokrát rozhodlo podpořit

hned dvě stanoviště. Kromě obvyklého pultu 

v pivovarské expozici Plzeňského kraje se při-

pojilo k výstavní ploše pod patronátem Jana

Sladkého Koziny, kde Svazek obcí Domažlicko

představoval rozhledny ve spojení s cyklisti-

kou. Nadhled, který poskytovaly vyhlídkové

věže, se tu mísil s „přízemní“ selskou hospo-

dou.  Ze stánku Domažlicka tak voněly nejen

koláče, ale i jitrnice, tlačenka a uzené o trochu

víc než regionální speciality od vedle.  A taky

to tu tak po Chodsku hučelo, protože soused-

skou pohostinnost ztělesňoval bělský starosta

Libor Picka, který vypadal, že snad má 

to  pověstné „přiďte pobejt“ napsané na čele.

Ve štychu ho ovšem nenechal šprýmař Martin

Volf s jadrnými scénkami z kadeřnického salo-

nu, kde elektřinu pro kulmu museli návštěvníci

„vyrábět“ pomocí šlapání na bicyklu.

Dominanta Plzeňského kraje – sud –  rovněž

slavila úspěchy, dlužno říci už poněkolikáté. 

Je to určitě dřina držet krok vedle slavných

vinař ských oblastí, ale přesto – povedlo se.

Profesionální přístup, nápad, vzhled i obsluha.

Pilsner Urquel se prostě nedalo nic vytknout.

Návštěvníci expozice si vedle propagačních

materiálů odnesli i malé překvapení. Pro tuto

příležitost byly vyrobeny speciální hrací mini-

karty. Rozdávaly se i brožurky s názvem Pivník

aneb Pivní jízda Plzeňským krajem, která popi-

suje produkci pivovarů v našem regionu.

„Z pohledu vystavovatele mohu hodnotit

první dva dny veletrhu, určené odborné veřej-

nosti, návštěvností velmi slabé. Návštěvníků

bylo poskrovnu, a to nemluvím o skutečných

zájemcích o naši expozici. Je dost možné, že

svůj podíl na tom neslo i umístění stánku 

v rohu haly, zcela na kraji. Tudíž jsme veškeré

naše očekávání směřovali na třetí výstavní den,

sobotu, který je zpřístupněn široké veřejnosti.

Opravdu v tento den návštěvnost patřičně

vzrostla, a kolem našeho stanoviště od rána

proudily davy návštěvníků a potencionálních

hostů našeho regionu. Bohužel veškeré dotazy,

které byly ze strany zájemců na naši destinaci

směrovány, se týkaly kalendáříků, pohledů,

propisovacích tužek a puzzlí. Tázající praktic-

ky ani nevěděli, u kterého stánku se nacházejí,“

komentovala svůj pobyt na výstavišti Marie

Kobesová z kdyňského infocentra.

„Všechny stánky byly plné nejrůznějších

propagačních materiálů, mnohé z nich byly 

originální a odlišné od tisíců dalších. Způsob

propagace měl podle mě jednoho společného

jmenovatele, a sice návrat k historii daného

regionu a návaznost na ni. Celá řada regionů

si každý návštěvník vezme jen to, co opravdu

užije a o co má zájem,“ zamýšlí se dále Marie

Kobesová. 

Jak vidno, reakce vystavovatelů nezapřou, 

že Regiontour se jako úspěšný veletrh cestov-

ního ruchu musí mírně posunout. Vyhledávaná

expozice by měla mít jednotnou, přitažlivou

myšlenku, nápad, zážitek, který upoutá 

a odláká turisty u jiných stánků, v tomto přípa-

dě lokalit. Pokud podotkneme, že téma by mělo

být navíc unikátní, není jednoduché tento poža-

davek splnit. 

Rozdávejme doma regionální propagační

materiály a do Brna se vydejme s jedinečným

nápadem. Zkuste ho vymyslet s námi.   

Sylva Heidlerová



� V Černíkově mají od ledna novou

kadeřnici? Slečna Dáša Straková tam

dojíždí zatím každé pondělí. Jak jdou „kšef-

ty“, prý poznáte, až Černíkovské  potkáte.

� Na Silvestra o půlnoci se na Klo bou -

ku opět setkali občané Kouta na Šumavě 

a Spáňova?      

� Mladí kdyňští stolní tenisté se v led -

nu zúčastnili krajského přeboru staršího

žactva v Nezvěsticích a opět se mezi zhru-

ba 40 hráči a hráčkami neztratili?

Kristýna Mlezivová vybojovala stříbrnou

medaili ve dvouhře a páry Kristýna

Mlezivová – Martina Veselá a Kristýna

Mlezivová – Karel Červenka získaly bron-

zové medaile ve čtyřhře a smíšené čtyřhře.

� Sokol Kout na Šumavě pořádal

Silvestr už 28. prosince?  Odpoledne plné

her, soutěží a tance si užívala třicítka dětí

i s rodiči. Ti také přispěli dobrotami na rau-

tový stůl. „Půlnoční“ přípitek obstaraly

rychlé špunty. Nechyběl krásný ohňostroj.

Helena Klimentová děkuje za všechny

poslanci Parlamentu ČR Janu Látkovi, Marii

Vondrovicové z Bořic, Václavu Růžkovi 

z papírnictví Kdyně, manželům Kuželí -

kovým z restaurace Na Střelnici a také dob-

rovolníkům, kteří odpoledni věnovali svůj

volný čas.

� Koledy v podání pocinovických dětí

nenechaly v klidu ani netopýry, kteří do té

doby pokojně spali v kostelních varha-

nech? „Do pocinovického kostela přišli lidé,

aby si opět po roce poslechli vánoční koledy 

v podání dětí z naší školy i školky. Nejprve

potěšili a rolničkami zazvonili ti nejmenší -

pod vedením učitelky Lenky Sauerové 

a Marty Svobodové. Sváteční atmosféru

navodil zpěv žáků 1. – 5.třídy za doprovodu

kláves  učitelky Lucie Maoedové. Velkým 

a příjemným překvapením byla klarinetní

sóla našeho nového pana starosty a paní uči-

telky. Dalším milým zpestřením bylo vystou-

pení o zrození Ježíše Krista, které si připra-

vila rodina Matějkova a Dědinova,“ dodává

za Základní školu Pocinovice Jana Rynešová.

� 6. roční akce Na kole z Čech do

Bavor bude mít tentokrát cíl a zábavný

program v Němčicích? 

� Mrákovská dudácká kapela Buláci

zahrála v hostinci v Nové Vsi? Pozvali 

star ší spoluobčany, avšak přijít si poslech-

nout lidové písně či posedět u horkého grogu

mohl kdokoliv. Pětice muzikantů představila

desítku písniček v doprovodu houslí, basy,

klarinetu a samozřejmě dud. Společně s nimi

si plně obsazený sál mohl zazpívat lidové

popěvky. „Obec pro důchodce pořádá kultur-

ní programy každý rok, například loni jsme

pozvali děti ze ZUŠ Kdyně. Tyto akce se

vždy těší hojné návštěvnosti, a to nejen z řad

starších spoluobčanů. Jistě budeme v této

tradici i nadále pokračovat,“ komentuje

vystoupení starostka obce Věra Hynčíková.    

� Firma ŠVAK Klatovy zahájila re -

konstrukci úpravny vody na vodovodu 

v Černíkově?

� Novinku zavedli ve svém družstvu

mrákovští zemědělci? Ve snaze čelit krizi 

a nízkým výkupním cenám zpracovatelů 

se rozhodli prodávat takzvaně „ze dvora“. 

Víte, že...Víte, že...O pohár dlažovského starosty

V dlažovské sokolovně se v polovině ledna odehrál III. ročník turnaje ve stolním tenise o pohár starosty
obce. Sešlo se 16 účastníků, kteří za zelenými stoly podávali pěkné výkony. Jsme rádi, že byly zastoupe-
ny minimálně tři generace, a i ženy z nedaleké Nové Vísky. Celý turnaj se hrál v duchu radosti z pohybu.
Vítězství si letos odnesl Michal Vítek, jaká to náhoda, že právě on, který je jedním z členů kapely Kabát
revival Plzeň. Tato hudební skupina v téže sokolovně hrála ve stejný den svůj koncert. Na dalším místě se
umístil mladý nadějný Sazama,  na třetím místě pak O. Toman ml. - oba z Pocinovic. Všem účastníkům
děkujeme a těšíme se, že se sejdeme opět za rok. Vyhráli všichni, kteří vynechali lenošení a přišli 
si zasportovat.                                                                             Kulturní komise při OÚ Dlažov (LR)
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Pocinovice vsadily na mažoretky

Valná hromada SDH Slavíkovice se konala 15. ledna 2011. Na programu bylo zhodnocení činno-
sti a hospodaření za uplynulý rok 2010. Velitel Jiří Vogeltanz přednesl plán činnosti na letošek.
Největší akcí opět bude Pouťový pohár v hasičském sportu 7. května 2011.  Po oficiální části násle-
dovala volná zábava se skupinkou hudebníků.                      Velitel SDH Slavíkovice Jiří Vogeltanz

Slavíkovičtí hasiči se ohlížejí

Po vánočním koncertu v kostele se všichni

přesunuli do sálu na besídku, na kterou zvali

žáci základní školy. Připravili si spoustu básni-

ček, zahráli  na hudební nástroje, ale i divadlo,

zatančili a potěšili všechny svými písničkami.

Velký úspěch mělo vystoupení především

nejmladších roztomilých mažoretek, mezi kte-

rými tančí dokonce i předškolačka. Radost 

a překvapení vyvolalo také vystoupení děvčat 

a zejména chlapců s moderním tancem street.

Závěr patřil dětem z kroužku náboženství,

zahrály příběh o narození Ježíše. Vzácným hos-

tem byl starosta z německé partnerské obce

Schwarzach i s manželkou, oba neskrývali

nadšení i chválu, co se děti z pocinovické školy

dokážou naučit. Plný sál diváků odměnil děti

zaslouženým potleskem. A chválila i paní ředi-

telka: „Tak krásnou besídku jsem za éru půso-

bení v pocinovické škole neviděla.“ 

Přejeme všem příznivcům  naší školy hodně

štěstí a zdraví v roce 2011.          Jana Rynešová

Vystoupení roztomilých mažoretek z Pocinovic.

Ponocný zatroubil a stál tu živý betlém …
V podvečer před Štědrým dnem se na

kopci, u kostela svatého Mikuláše, začali
scházet lidé. Měli u sebe svíčky nebo lucer-
ny, aby si domů odnesli kousek Betléma,
tedy toho světla, které z betlémské jeskyně
dorazilo díky skautům i ke kdyňskému kos-
telíku. Ve čtyři hodiny se ozval zpěv -
v Domažlicích známý Roman Holub, v tra-
dičním obleku, v ruce s halapartnou a lucer-
nou, rozezněl starodávný nástroj ponocných
- volský roh. Píseň dozněla a začalo
vyprávění příběhu starého skoro 2000 let.
Osm postav a jedna ovečka ožilo při čtení 
z bible a připomnělo vánoční událost.
Zpěvem a hrou na nástroje podpořily
atmosféru děti ze sboru pod vedením man
želů Václavovičových. Občerstvení zahřálo
v žaludku a pozdravení s přáteli u srdce.
Letos se na vršku u betléma sešlo přes dvě
stě lidí.                Marie Pekařová Kadlecová

V prosinci jsme pořádali pro děti ze Kdyně

a okolí Mikulášské odpoledne. Vedoucí 

a instruktoři se převlékli za andělíčky a čerty

a připravili 10 stanovišť s drobnými úkoly 

v Modré Hvězdě a před ní. Velké mrazy však

andělíčkům nedovolily, aby stáli v šatech

venku a tak asi po půl hodině se všechna sta-

noviště přesunula dovnitř. Děti při vstupu

dostaly od Pionýrského psa Mikulášskou kar-

tičku, kam sbíraly za splněné úkoly razítka.

Mohly chodit i několikrát dokola a až už měly

razítek dostatek, šly k Mikulášovi, který na ně

čekal na podiu. Mikuláš se jim do kartičky

podepsal a děti si mohly za odměnu odnést

čokoládového Mikuláše nebo adventní kalen-

dář. Chtěli jsme touto akcí ukázat čerty „milé

a legrační“ a tak nalákat i malé děti, které se

jinak čertů bojí. Akce se vydařila, jen mrazy

mohly být mírnější, abychom mohli být víc

venku, protože bychom tak získali větší pro-

stor a vešlo by se i více lidí.

Další akcí byla vánoční rukodělná dílna,

kdy si široká veřejnost mohla přijít do Modré

hvězdy vyrobit nějaké vánoční dekorace. Na

12 stanovištích byli převážně instruktoři 

a mnohdy už i šikovné dívky z rukodělného

oddílu, které jsou velmi zručné a všem přícho-

zím uměly dobře poradit. Jednou z nejza-

jímavějších technik bylo pletení vánočních

ozdob z papírových roliček, ukázka patchwor-

ku na polystyrénové koule, výroba skleněných

korálkových hvězdiček, enkaustika nebo zdo-

bení svíček. Chtěli bychom z rukodělných

dílen vytvořit tradici a dělat je vždy před

Vánocemi a před Velikonocemi.

Na konci roku jsme uspořádali vánoční tur-

naj Kdyně Open 2010, kdy se v hale ZŠ sešlo

10 futsalových týmů a za dobré organizace

našeho futsalového klubu Ferda´s grůp

proběhl turnaj úspěšně a vládla po celou dobu

přátelská sportovní atmosféra. Jako v minu-

lých letech, tak i letos si přijelo jedno utkání

zahrát také družstvo klientů Domova se zdra-

votním postižením z Bystřice. O turnaj byl

velký zájem, že jsme bohužel nemohli přij-

mout účast všech zájemců, za což se omlou-

váme. Pravidelné každotýdenní schůzky celé-

ho pionýrského oddílu Zvířátka jsme zakonči-

li vánoční besídkou.

Všechny akce podpořil finančně Městský

úřad ve Kdyni, kterému děkujeme. Byli

bychom moc rádi, kdyby se našlo více spon-

zorů ať už finančních nebo věcných pro

naše akce s dětmi.

Připravované akce:

4. - 6. 2. akce Ledová Praha 

3. - 5. 2. akce pro děti 14+ Zelená

Lhota

11. - 13. 2. školení instruktorů

13. - 19. 3. zimní tábor o jarních prázd-

ninách

Připravujeme letní tábory v termínech: 

10. – 16. 7. Zelená Lhota,

17. – 30. 7. Zelená Lhota,

16. – 24. 8. vodáci Vltava

Na naše akce a schůzky zveme všechny

děti i jejich rodiče.

Skupinová vedoucí Ivana Mochurová  

PIONÝRSKÁ SKUPINA

JITŘENKA KDYNĚ INFORMUJE
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Rok v turistickém informačním centru

Začátek roku vede k zamyšlení nad tím,

jak se podařilo uskutečnit předsevzaté

plány, zda se naplnila některá očekávání 

a vůbec se provádí celková rekapitulace,

toho, co se událo a zároveň se chystá to, co

má teprve přijít. My se pokusíme přiblížit

činnost turistického informačního centra 

v roce 2010 a představit plány a vize pro rok

2011. 

V roce 2010 byly vydány nové tiskoviny 

o Kdyni a Kdyňsku, jedná se o Image prospekt

Kdyňska, kde je představeno všech 22 obcí

mikroregionu Kdyňsko včetně fotografií,

pohlednice Kdyně a pomníku Emila Tšídy na

vrchu Ráj a cykloturistická mapa 1:60 000

Kdyňsko a okolí. Všechny tyto jmenované

materiály jsou k dostání v Turistickém infor-

mačním centru města Kdyně. Město Kdyně si

také zajistilo prezentaci v mapě „Plzeňsko“ 

s kulturními a turistickými zajímavostmi, mapa

je součástí edice Turistické regiony České

republiky a zahrnuje oblast Plzeňského kraje.

Mapa vychází v české, německé a anglické

jazykové mutaci a je u nás rovněž k dostání.

V roce 2011 bychom chtěli vydat turistické

vizitky města Kdyně a obohatit tak sbírky maji-

telů turistických deníků. Zároveň jsme rozšířili

nabídku prodávaných suvenýrů v prodejně

informačního centra. Návštěvníci informačního

centra mohou využívat i veřejný internet, který

byl zajištěn z programu „Podpory činnosti

informačních center Plzeňského kraje.“

Kromě sběru informací a poskytování

informací turistům zajistilo Turistické infor-

mační centrum města Kdyně i několik kul-

turních akcí. 

Jedná se především o výstavy v sále Muzea

příhraničí. Za uplynulý rok si připomeňme

výstavy enkaustiky Marie Mužíkové, pohled

do historie Pionýru za 20 let Pionýr včera 

a dnes, Chodsko, fotografie Vratislava Baštáře,

grafiky a šperky Jany Vackové a Marie

Němejcové, repliky historických zbraní Alberta

Stichenwirtha, plastiky Václava Fialy. 

Kromě výstav to byly i koncerty, které se

uskutečnily hlavně v budově synagogy, za

zmínku jistě stojí festival Hudba v synagogách,

do nějž je zapojena i kdyňská synagoga, 

v loňském roce se zde představili bratři

Vilímcové. Dalším významným koncertem

bylo vystoupení k výročí narození houslisty

Jana Kubelíka a o Vánocích tradičně zazněl 

v prostorách synagogy vánoční koncert, tento-

Další akcí, na které se podílelo informační

centrum společně se Základní uměleckou ško-

lou Kdyně, byl Den muzeí, kdy kromě volného

vstupu do muzea a synagogy mohli návštěvníci

zhlédnout představení žáků umělecké školy 

v synagoze. 

Mezi tradiční akce patří přednáškové večery

v zimním období od listopadu do dubna. 

Jednou za tři měsíce organizujeme setkání

pamětníků a také jsme se úspěšně zapojili do

projektu univerzity třetího věku, jejíž výuka

bude pokračovat i v následujícím roce.

Do sportovního povědomí vešel cyklistic-

ký podnik Na kole z Čech do Bavor, letos

pořádáme už šestý ročník. 

TTuurr ii ss tt ii cckkéé   iinnffoorrmmaaččnn íí   
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Výstavy v Muzeu příhraničí

24. 2. – 13. 4. Jan Bošek - Plastiky a dřevěné 

šperky

18. 4. – 19. 4. Marie Mužíková - Enkaustika

23. 6. – 21. 8. Lydie Šloufová - Aradecory 

1. 9. – 31. 10. Václav Sika – Krajiny 

Francie, Provance

9. 11. – 10. 1. Kdyňská ochotnická 

divadla

Přednášky:

15. 2. Vladislav Hošek: Nepál, Annapuren

15. 3. Josef Steinbach: Západ USA

Duben Milada Hynková: Technika 

aradecoru a František Šlégl

Listopad: Zdeněk Procházka

Další akce:

18. 5.   –   Mezinárodní den muzeí

14. 12. –   Vánoční jarmark

K úspěchům infocentra patří i založení střediska univerzity 3. věku. Pro její účastníky jsme uspo-
řádali exkurzi ke kolegům do Švihova. Naši účastníci si mimo jiné vyslechli přednášku o životě 
a smrti Tycha de Brahe a sledovali vyhodnocení a ocenění nejlepších studijních prací k jednotli-
vým tématům. Bylo to zajímavé setkání, které povzbuzuje k dalšímu studiu.                                     (kf)

Město Kdyně se ve spolupráci se společnos-

tí AgAkcent zapojilo do projektu:

„Vytvoření sítě venkovských komunitních

škol v Pošumaví“. Cílem je vytvořit ve Kdyni

a šesti dalších místech střediska zaměřená na

vzdělávání dospělých. To se kromě učitelů

základních škol týká také neziskových organi-

zací a podnikatelů. Tato síť sedmi  tzv. komu-

nitních škol bude mimo Kdyňska vzdělávat

zájemce v Běšinech, Měčíně, Kasejovicích,

Hartmanicích, Chanovicích a ve Švihově.

Nově vzniklé komunitní školy se stanou

základním článkem vzdělávání, zdrojem infor-

mací a osvěty pro obyvatele města a jeho okolí.

Výrazně by měly přispět ke vzdělanosti obyva-

tel, zejména v oblasti rovných příležitostí žen 

a mužů, a ke zlepšení komunikace uvnitř jed-

notlivých skupin obyvatelstva.

AgAkcent, s. r. o. 

Ve Kdyni bude škola

pro dospělé
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!!!Nyní i na Kdyòsku!!!

Bezkonkurenèní internet

4 Mbit/s 210Kè
10 Mbit/s 399Kè

Tarify pro domácnosti

Pøipojení pro firmy od 1800 Kè full duplex

Pokryté oblasti: 
Kdynì, Kout na Šumavì, Hluboká, Brníøov, Prapoøištì...In

st
al

ac
e 

ZDARM
A

Kontaktujte nás neprodlenì na èísle 734 534 778
www.megasit.cz vojta@megasit.cz

krát v podání ženského sboru Canzonetta. 
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Co se děje  v  infocentru

Vánoční koncert Canzonetty 
ve kdyňské synagoze

Ženský pěvecký sbor Canzonetta a vážený

host, houslista Eduard Bayer, přilákali  téměř

60 návštěvníků do kdyňské synagogy.

Příjemnou vánoční atmosféru navodil pěvecký

sbor známými koledami a vánočními písněmi,

které zde v jeho podání zazněly. Přítomné

okouzlil svým vystoupením i známý houslista

s velkým talentem, Eduard Bayer. Nechybělo

ani společné vystoupení sboru Canzonetta 

s panem Bayerem. Koncert byl pro všechny

zúčastněné velikým zážitkem a nezbývá, než

se těšit na další.                            (TIC Kdyně)

Canzonetta

Vánoční jarmark v muzeu

Každoroční Vánoční jarmark v Muzeu příhraničí přivítal na dvě stě návštěvníků, mezi nimi byly
například i děti ze školní družiny ve Kdyni.  S tradičními řemesly a ručně dělanými výrobky se zde
představilo několik umělců. Na snímku je Jindřiška Švecová, která předvedla techniku paličkování,
Anežka Červenková vyráběla vánoční ozdoby z korálků a Marie Mužíková přispěla s originálními
dekoracemi medvídků z ořechů a ořechových skořápek.                                                (TIC Kdyně)                                     

V rámci přednáškových cyklů v Muzeu příhraničí ve Kdyni se v úterý 15. února představí foto-

graf Vladislav Hošek. Rodák z Vimperka se již čtyřicet let zabývá fotografováním šumavské příro-

dy, především fotografuje krajinu, interiery pralesů a detail, ve snaze zachytit její různé nálady. 

S fotoaparáty prochází horské oblasti národních a přírodních parků v celé Evropě. K nejoblíbeně-

jším oblastem pak řadí Julské Alpy ve Slovinsku, italské Dolomity, severskou přírodu Islandu,

Norska, Skotska a Irska jeho objektivu neunikly ani krajiny Korsiky, Liparských ostrovů, příroda

a lidé v Podkarpatské Rusi, Rumunsku a Moldavsku. V roce 2006 fotografoval 30 dní v nepálském

Himaláji pod Mt. Everestem. V roce 2009 obešel Annapury mezi Dhaulagiri a Manaslu. K této

cestě se vrátí i v naší přednášce ve Kdyni a prostřednictvím velkolepých fotografií nám tuto oblast

přiblíží. K milované Šumavě vydal i několik obrazových publikací: Šumava, Šumava panorama-

tická, Šumava v proměnách.  

Přednáška se uskuteční v úterý 15. února 2011 od 17.00 hod v sále Muzea příhraničí ve Kdyni.

Vstupné 20 Kč.                                                                                                           TIC Kdyně

Nepál a Annapura objektivem Vládi Hoška

Provoz infocentra říjen - duben: pracovní dny 8.00 – 16.00 hodin

Městys Všeruby připravuje ve spo-

lupráci se společností AgAkcent a turis-

tickým informačním centrem nové 

propagační materiály Všerub a okolí. 

Jedním z nich bude trhací mapa for-

mátu A4 s vyznačenými cyklotrasami 

a typy na cyklistický výlet, druhá strana

této mapy bude popsána jednotlivými

zajímavostmi po trase. Dalším materiálem

bude propagační skládačka, která předsta-

ví všechny obce, včetně těch zaniklých,

spadající pod správu městyse Všeruby.

Stručné popisy jednotlivých obcí doplní

fotografie. 

Tiskoviny vycházejí z projektu přeshra-

niční spolupráce a jsou spolufinancovány

Evropskou unií.

V únoru bude v sále Muzea příhraničí zahájena výstava plastik a dřevěných šperků řezbáře Jana

Boška. Umělecký řezbář, rodák z Klatov, nachází hlavní zdroj inspirace v přírodě, převážně v té

šumavské. Odtud také vychází surovina, materiál, se kterým pracuje, což je dřevo a další přírodní

materiály jako je například kůže. V jeho dílech se prolínají hlavně oblasti myslivosti a rybaření. 

S díly Jana Boška se můžete setkat ve stálé expozici v Galerii Šumavy ve Františkově u Kvildy.

Další výstavy uskutečnil v galerii U Sv. Anny v Plzni, ve Zwieselu, v kulturním domě v Klatovech,

v Javorníku, ve Svojšicích a v Galerii 11 v Klatovech.

Výstava v Muzeu příhraničí ve Kdyni se uskuteční ve dnech 24. 2. – 13. 4. 2011. Slavnostní ver-

nisáž proběhne ve středu 23. února od 17.00 v sále Muzea příhraničí. Plné vstupné na výstavu činí

10 Kč, snížené 5 Kč. TIC Kdyně

Plastiky a dřevěné šperky

Všeruby v roce 2011

CChhccee ttee   ddaarroovvaatt   ppřřeekkvvaappeenníí??

VVěěnnuujj tt ee   mmaappuu!!

Turistické informační centrum Kdyně

nabízí nástěnné plastické mapy 

vhodné pro poznávání i dekoraci. 

Česká republika, Plzeňský kraj, Šumava

a unikátní novinka - Český les.



Vydařený start 2011 ve Všerubech

10

Atmosféra v Základní škole v Prapořišti byla
příjemná, nechyběl stromeček ani napečené
vánoční cukroví. Velmi vydařenou novinkou
letošního roku bylo společné vypouštění lampi-
onů štěstí nad Prapořiště – a tak nová tradice
je na světě :-). Velké poděkování patří Miladě
Karez. Tato skromná mladá dáma, vynikající
kytaristka, přijala opět naše pozvání a zpříjem-
nila nám společný podvečer. Děkujeme i paní
Jarce Ducháčkové za mnoho krásných fotogra-
fií z vystoupení i za zachycení jedinečných oka-
mžiků při vypouštění našich horkovzdušných
poselství. O vydařenosti celé akce svědčí 
i nadšené ohlasy mezi návštěvníky, jak plyne 
z vyjádření jedné z maminek: „Předvánoční
posezení ve školce bylo jako každým rokem
velice příjemné. Vynikající cukroví, rozsvícený
vánoční stromeček a vydařená vystoupení škol-
káčků i školáků navodila tu správnou vánoční
atmosféru. Na závěr vystoupila nadaná kyta-
ristka Milada Karez, která nás v Prapořištích

Silvestrovskou zábavu s hudbou Elixír uspo-

řádali fotbalisté Sokola Všeruby v místním KD.

Nechyběl ohňostroj i připravený program.

Nebáli se předvést velmi zdařilou Travesti

show, soutěžilo se a součástí byla i tombola 

a květinová volenka.

Na Nový rok již tradičně členové Spolku

dobré pohody pozvali zájemce na novoroční

procházku. Na plakátech byla zmínka „vuřty 

a polínko s sebou“, což vypovídalo o tom, že na

konci trasy pochodu bylo v plánu opékat vuřty.

Jelikož letošní zima nadělila všude obrovské

množství sněhu, pochod jsme absolvovali po

silnici k lesu na Tetřívek. Ušlapali jsme si místo

na oheň a jelikož dobrovolníků, kteří přinesli

dříví nebylo málo, za chvíli jsme se hřáli 

u ohýnku, ale i vnitřně teplým čajem dochuce-

ným  něčím ostřejším. Závěr procházky byl tra-

dičně v Bistro baru, kde si všichni promrzlí

poseděli u svařáku, grogu nebo pivu a jejich

útratu hradil Spolek dobré pohody.             J. Š.

V Prapořišti opět s Miladou

Na novoroční pochod vyrazilo 40 lidí včetně tří německých rodin s dětmi. Jezdí do Všerub každé
zimní i letní prázdniny už 10 let a byli nadšeni. 

navštívila již podruhé. Letošní závěr roku byl
ale něčím jedinečný, po vystoupení paní Karez
jsme pouštěli lampiony štěstí nad Prapořiště 
a všem se tato nová tradice velice zamlouva-
la.“ Více fotografií z akce a jiné zajímavé
postřehy naleznete na internetových stránkách
školy v Prapořištích: www.skolapraporiste.cz.

Jan Dobiáš

Čtvrtého ledna to bylo pět let, od doby, kdy

se v kdyňské tělocvičně při základní škole

rozezněla poprvé svižná moderní hudba a první

desítka žen se začala pod vedením učitelky

gymnázia J. Š. Baara Jany Váchalové věnovat

sportu, jakým je kick - box aerobic. 

Žena je prostě silná osobnost, a když si něco

umane, tak to dokáže. Rádi bychom všichni 

z tělocvičny poděkovali paní Janě, která nás

neustále motivuje svým optimismem a sportov-

ním duchem dokáže odvést od běžných denních

povinností a starostí.       Hanka Hoffmannová

Pět let kick - box 

aerobicu na Kdyňsku 

Symbolika tanečních

V tanečních možná víc než jinde symbolicky
něco končí a něco začíná.                                 (sh)

Znají naše děti Kdyňsko?

Zkuste dvoudenní školní výlet na 

Chatové osadě HájovnaChatové osadě Hájovna

Můžete navštívit Muzeum příhrani-

čí, synagogu, koupaliště i Centrum

vodní zábavy. A výlety na rozhledny

v okolí pak uzavřete táborákem.

Tel: 379 413 555, 602 168 171

Výroční členskou schůzi svolal Klub čes-

kých turistů odbor Kdyně. Odbor má 127

členů, z toho se jich 78 zúčastnilo. Po

zprávách o činnosti a hospodaření odboru

byla předložena zpráva o hradě Rýzmberk,

který je v majetku odboru. Po ukončení

schůze se konala cestopisná přednáška,

doplněná fotografiemi z Národních parků

USA, Daniela Balcara.                               (hk)
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Co ještě víme o Josefu Myškovi?Co ještě víme o Josefu Myškovi?

JOSEF MYŠKA. V únoru si připo-
mínáme 115 let od jeho úmrtí.

Josef Myška se narodil 21. 2. 1812 

v Libkově Vodě u Pelhřimova jako prvorozený

syn učitele. I když Josef spolu se svým o dva

roky mladším bratrem Vojtěchem vyrůstali 

v chudém prostředí, dal otec hochům patřičné

vzdělání. Společně vystudovali jindřichohra-

decké gymnázium a poté se jejich cesty rozešli.

Josefovi byla pro budoucí povolání určena far-

macie, Vojtěchovi kněžství.

Svá povinná „učednická“ léta před samot-

ným studiem farmacie si Josef Myška odbyl 

v jindřichohradecké lékárně „U bílého jednoro-

žce“. Nastoupil sem v polovině roku 1829 jako

sedmnáctiletý a pod vedením lékárníka

Weinhubera, od roku 1835 pak jeho syna,

nabíral praktické i teoretické farmaceutické

znalosti. Čtyři učňovské roky zakončil zkou-

škou u hlavního grémia lékárníků a postoupil

na místo asistenta. Myška se za tu dobu stal 

v podstatě členem rodiny mladého lékárníka

Weinhubera. Poznal tak jeho manželku

Jindřišku i švagrovou Antonii, rovněž manžel-

ku lékárníka, a to Františka Regenspurského 

ze Všerub. Obě tyto ženy byly shodou okolnos-

tí sestry, pocházely z obce Varvažov u Písku 

a v pozdějším životě Josefa Myšky sehrály

klíčovou roli.  

Po absolvování odborné přípravy odešel

Josef v létě 1837 do Prahy, kde se zapsal na far-

maceutický kurs na lékařské fakultě univerzity.

Vysokoškolský studijní plán zahrnoval mimo

jiné botaniku, zoologii, mineralogii, lučbu

(chemii) i analytiku. Myška studia úspěšně

ukončil a magisterský diplom dostal 25. 7. 1839

ve 27 letech. 

Všeruby poznaly Myšku přesně za tři roky,

14. 7. 1841, kdy sem do lékárny nastoupil jako

provizor (odpovědný správce lékárny). Tato

veřejná lékárna zde fungovala od roku 1827 

a provozoval ji již dříve zmíněný František

Regenspurský. Ten však na jaře 1841 před -

časně zemřel a vdova Antonie, na níž přešla

lékárna na základě tzv. vdovského práva, muse-

la hledat provizora. A vzpomněla si právě na

Josefa Myšku, s nímž se setkávala 

v Jindřichově Hradci v lékárně svého švagra, 

a který s ním byl vždy spokojen. 

Antonie hned poznala, že při výběru vhodné-

ho kandidáta udělala dobře. Josef byl pilný 

a svědomitý, věnoval se jen lékárně a jejímu

zvelebení. I ve svých dalších krocích se navíc

ukázal velmi pokrokovým - dům i s lékárnou

dal pojistit proti ohni. A to v době, kdy tato

pojistka byla u nás téměř neznámá a nabízely ji

jen vídeňské pojišťovny. Stal se ve Všerubech

snad jediným pojištěncem, neboť vysoké

pojistné dřevěných budov odradilo ostatní

majitele. Zároveň nechal pojistit i sám sebe

proti nemoci a invaliditě, a to tehdy jediným

možným způsobem. Přihlásil se za člena nově

založeného profesního svépomocného spolku.

Ten měl v případě potřeby udílet podpory čle-

nům zestárlým, práce neschopným a neštěstím

postižených. Stanovy spolku, zřízeného při

hlavním grémiu lékárníků, schválilo guberni-

um 27. 7. 1841. Myška jako členský příspěvek

zaplatil poměrně vysokou částku: 6 zlatých

zápisného jednou provždy, a pak každoročně 

3 zlaté jako provizor.

Ve svých 33 letech, po čtyřletém společném

hospodaření, se Josef Myška se stejně starou

vdovou Antonií Regenspurskou oženil.

Lékárnická živnost tak byla 5. 6. 1845 přenese-

na na nového lékárníka. Mladá rodina se zača-

la rozrůstat. Dcera Josefina, zvaná Pepša, se

narodila na jaře 1847 a o rok později přišla na

svět Marie, Márinka. Myška se projevil i jako

velmi podnikavý. Aby i dům něco vynášel,

nechal ho přestavět a část začal pronajímat

komisařům finanční stráže, která měla ve

Všerubech stanoviště. A právě sem byl na pod-

zim 1847 přeložen z Domažlic Josef Němec 

s rodinou – manželkou Boženou, již tehdy

uznávanou spisovatelkou a jejich dvěma

malými dětmi, Bohdankou a Jaroslavem. Dva

nejstarší synové, školou povinní Hynek 

a Karel, zůstali v Domažlicích. Intelektuál

Myška jistě přivítal nové nájemníky s nadše-

ním. Myškovi byli Čechy od narození, ale

zřejmě teprve soužití s Němcovými probudilo 

v Josefovi skutečné národní vědomí. 

A Myškovi, jako jediní zástupci českého náro-

da, to určitě neměli ve Všerubech jednoduché.

Mezitím zemřel 1. 4. 1848 v Jindřichově

Hradci bezdětný lékárník Weinhuber. Vdova

Jindřiška lékárnu prodala a odstěhovala se 

k sestře Antonii a švagrovi do Všerub. Stala 

se tak natrvalo pevnou součástí Myškovy rodi-

ny a Němcová na ni v dopisech vzpomíná jako

na „dobrou duši“.

Němcovi opustili Všeruby začátkem červen-

ce 1848 a přesídlili do Nymburka. Z jejích

dvou známých dopisů, adresovaných Myškovi

jako „mnohováženému panu a milému příteli“,

se dozvídáme i řadu podrobností z Myškova

života. Škoda jen, že se jeho odpovědní dopisy

nedochovaly. Začátkem roku Němcová gratu-

luje Myškovým k narození syna Karla, dědice.

Vzpomíná na děti, hlavně na nejstarší dceru

Pepšu, chybí jim výborné bavorské pivo, dopo-

ručuje ke čtení Národní noviny, komentuje

situaci ve společnosti a chce vědět, jací jsou

kdyňští úředníci. 

V roce 1850 totiž začaly fungovat nové poli-

tické a soudní okresy. Všeruby začaly patřit 

k okresnímu hejtmanství domažlickému 

a s ním ke kraji plzeňskému. Pro místo okres-

ního soudu byla určena Kdyně. Všeruby se tím

ocitly úplně na periférii a staly se v podstatě

bezvýznamnou obcí. Ale vraťme se k Myškovi.

Ten v podnikání neměl právě šťastné období.

Nově vzniklé lékárny v Nýrsku  a ve Furthu mu

odebraly velkou část klientely, zejména 

z Bavorska. Lékárny suplovaly dnešní drogérie

- vedle léků vyráběly také prášek k vykuřování,

přípravek proti molům, vodičku na mytí obra-

zů, voskovou pastu na podlahy … Mimo to

malinovou šťávu, mandlové mléko a rosolky

… Také různé „celtle“ (bonbony) větrové na

žaludek nebo bezové proti kašli … K nejdra-

žším přípravkům patřilo opium, chininová kůra

a muškátový oříšek, skořice a kafr. Z tuků se

používalo vepřové sádlo a olivový olej. Jako

sílící prostředek se předepisovalo i pivo. 

Původní interiér Myškovy lékárny. Její vnitřní vybavení zůstalo nezměněno až do roku 1963.
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Venkovský lékárník musel mít stejnou záso-

bu jako městský, a pokud se mu zboží kvůli

nízkému prodeji zkazilo, musel ho vyhodit. To

představovalo i pro magistra Myšku obrovskou

ztrátu. 

Ale největší pohroma na Myšku teprve čeka-

la. Všeruby 10. 7. 1852 vyhořely. V plamenech

skončilo 34 domů se stájemi i stodolami, kos-

tel, fara, škola, hostinec. Přijeli sice hasiči 

z okolních obcí s 10 stříkačkami, 3 čety 

z Bavorska, ale bylo už pozdě. Myškovi přišli

při požáru o veškerý majetek. Vyhořel jim do

základů dům s lékárnou a laboratoří, ale nezů-

stal ušetřený ani sklep se zásobami farmaceu-

tických potřeb. Zničilo se tak veškeré vybavení

domu, včetně knih, sbírek rostlin, minerálií 

a škeblí, fyzikální přístroje, lékárenské zboží 

i chemikálie. Hned po požáru se vzedmula vlna

solidarity. Sousední města posílala chleba,

hned nato se pořádaly peněžní sbírky a věcné

loterie. Pojišťovna Myškovi za zničený dům

vyplatila 900 zlatých. Stavovský spolek mu

poskytl bezúročnou půjčku 500 zlatých na 

5 let. Ale pomáhali i lékárníci. Posílali peníze,

ale i zboží, chemikálie, obalový materiál atd. 

Myška získané peníze nevěnoval na nový

dům ve Všerubech. Ve Kdyni v Zábranské ulici

(dnes Masarykově) koupil dům čp. 211 a od

14. 3. 1853 v něm začal provozovat veřejnou

lékárnu. Na ni přenesl i všerubský štít „Lékárna

U zlaté koruny“. Pro zřízení veřejné lékárny se

stala Kdyně ideálním místem. Byla třikrát větší

než Všeruby, s velkým venkovským zázemím 

a zatím v ní fungovala jen jedna domácí lékár-

na lékaře Reache. Ve městě sídlil okresní soud

a berní úřad, na radnici našla zázemí četnická

stanice. Kdyně ležela na nové silnici Klatovy –

Domažlice, měla poštovní úřad a pravidelnou

dopravu, týdně se v ní konaly trhy na dobytek 

a byla zde největší textilní továrna v kraji. 

Myška požádal o kdyňské měšťanství. To

mu bylo uděleno 22. 9. 1854. Jeho dům se stal

střediskem vlasteneckého ruchu. V roce 1863

stál u založení Měšťanské besedy, stal se jejím

dlouholetým předsedou. Beseda vzkvétala,

brzy vedle čítárny měla i knihovnu, ochotnické

divadlo a pěvecké sdružení. Kromě toho byl

členem hospodářsko – lesnického spolku 

a působil i ve výboru Občanské záložny.

Lékárník to dotáhl daleko i ve veřejných funk-

cích. Jako stoupenec strany mladočechů byl 

v roce 1865 zvolen starostou novokdyňského

okresu, ale zastával i funkci starosty Nové

Kdyně. Za jeho starostování byla mimo jiné na

radnici postavena věž s hodinami a zvony. 

A jaký byl osud Myškových dětí? Obě dcery

se vdaly – Josefína do Tábora, Marie do Písku.

Josefa a Antonii Myškových však postihla

největší životní tragédie 16. 8. 1871, kdy

zemřel jejich jediný syn Karel.  Po smrti syna

se Myška začal z veřejného života pomalu sta-

hovat. V roce 1880 ve svých 68 letech dospěl 

k rozhodnutí Kdyni opustit. Lékárnu i s domem

prodal lékárníku Josefu Kotarovi a s manžel-

kou i švagrovou Jindřiškou se odstěhoval do

Písku k rodině dcery Marie. Ale užít si společné

chvíle ve stáří nebylo manželům Myškovým

dopřáno. Antonie Myšková zemřela

11. 10. 1883. Myška přežil manželku o 13 let,

zemřel 27. 2. 1896, paradoxně v době, kdy byla

v Praze zahájena velká lékárnická výstava.

Jindřiška Weihuberová, která mu až do smrti

dělala hospodyni, zemřela do týdne v 81 letech.

Jitka Kurcová
Muzeum Chodska

Rybáři v Srbicích

se nenudí

Místní organizace Českého rybářského

svazu Srbice pracuje již od  roku 1974.

Od začátku její činnosti to byla organiza-

ce s poměrně velkou 50ti člennou základ-

nou.

Zájem o rybaření a členství v organizaci

se postupně zvyšoval tak, že v současnosti

sdružuje 202 členů a 48 dětí z téměř desítky

přilehlých obcí (Koloveč, Hlohovčice,

Strýčkovice...). Být členem rybářské organi-

zace však neznamená jen sedět na břehu,

nahodit udičku, relaxovat a chytat ryby.

Tomu předchází také odpracování mnoha

brigádnických hodin a spousty další práce

hlavně na svěřeném majetku.

„Hospodaříme na dvou chovných ryb-

nících, části toku Merklínka 2. Dalších pět

rybníků poskytuje vyžití ke sportovnímu

rybolovu, kde mimo jiné pořádáme rybářské

závody pro děti a mládež. Organizace pra-

cuje pod vedením 11ti členného výboru,

máme 9 baštýřů a 5 členů rybářské stráže.

Věnujeme se také mládeži v kroužku

Mladých rybářů, který navštěvuje 20 dětí,

pořádáme již tradičně velmi oblíbený

rybářský ples, který úspěšně proběhl 

29. 1. 2011 v našem sále v Srbicích. Určitě

se v naší organizaci nenudíme a přivítáme

každého nového člena,“ informuje jednatel

organizace Aleš Paumer.                                   

Jana Peclová

K jednacímu stolu na kdyňské radnici usedli
dva starostové z okresu Neumarkt, starosta
obce Deining Alois Scherer a starosta města
Parsberg Josef Bauer a za město Kdyně 
starosta Jan Löffelmann, poslanec 
Ing. Vladislav Vilímec, za oblast sportu pak
Ing. Jaroslav Pavlica.

Bavorsko se zajímá o Kdyňsko

Předmětem jednání byla přeshraniční spo-

lupráce bavorských měst s městem Kdyně pře-

devším v oblasti kulturní a sportovní. Dále se

projednával program třídenní návštěvy České

republiky se zhruba padesátkou zástupců obcí 

a měst z okresu Neumarkt, která je naplánova-

ná na polovinu června. 

První zastávkou starostů bude město Kdyně,

prohlídka Muzea příhraničí, synagogy a dalších

významných památek. Poté navštíví němečtí

starostové Prahu, její historické centrum,

Parlament ČR a při zpáteční cestě je čeká

exkurze v plzeňském pivovaru. 

Během čtvrtečního dopoledne byla nastíněna

spolupráce měst a její konkrétní podoba bude

předmětem dubnového jednání v německém

historickém městě Pasberg, kterého se zúčastní

zástupci města Kdyně. 

Při této návštěvě bude projednána také spo-

lupráce Svazu cestovního ruchu Ostbayern síd-

lícího v Regensburgu a poradenské firmy

AgAkcent s. r. o. na projektech přeshraniční

spolupráce.                                  (TIC Kdyně)

Oba bavorští starostové si prohlédli Muzeum příhraničí, které navrhují zahrnout do úvodního 
programu třídenní návštěvy České republiky jejich padesáti kolegů. 

Čtěte www.kdynsko.czČtěte www.kdynsko.cz

Dokončení ze str. 11



OBČAN – PRÁVO I POVINNOST

Stále se potýkáme s nekázní našich spolu

občanů, kteří nerespektují svoje povinnosti 

a znečišťují veřejná prostranství.

V prvém případě se jedná o odkládání odpa-

du mimo kontejnery. V řadě případů se jedná 

i o odpad, který ani do těchto kontejnerů nepa-

tří. Odstraňování tohoto odpadu je nejen

pracné, protože je třeba promíchané odpadky

vytřídit a tomu přizpůsobit odvoz, ale také fina-

nčně nákladné. 

Přitom je to tak jednoduché. Domovní odpad

patří do popelnic, separovaný domovní odpad

do příslušných kontejnerů a případný velkoob-

jemový domovní odpad je možno odvézt do

sběrného dvora v bývalých kasárnách ve

Kdyni. Ze strany občanů je právem sledována

cena, kterou jsou za odvoz a likvidaci odpadů

nuceni zaplatit. Roční cena za popelnici zahr-

nuje všechny výše jmenované služby, včetně

možnosti zbavit se i nebezpečného odpadu.

Druhý případ, stejně závažný, se týká

majitelů psů. Ne všichni jsou si vědomi toho,

že za své pejsky musí každodenně uklízet, 

v tomto případě sbírat exkrementy. Nelze se

vymlouvat na nedostatek příslušných prostřed-

ků v celém obvodu města. Před časem jsme na

odpadkové koše zavěsili potřebné sáčky, které

dle potřeby doplňujeme. Majitel psa by při

venčení psa měl mít sáček u sebe a hlavně zne-

čištění, které jeho pes způsobil, na místě

odstranit. Jak to vypadá ve skutečnosti, vidíme

ponejvíc při odtávání sněhu, který tyto „pokla-

dy“ nějaký týden konzervoval a maskoval.

Není snadné v celém obvodu v krátké době

tento humus zlikvidovat.

Jsou mezi námi občané, kteří se chovají tak,

jak se přísluší, a kterým není třeba jejich povin-

nosti připomínat. Dobře víme, že tyto problémy

se vyskytují plošně i v jiných obcích a městech.

Nemůžeme být k tomu však lhostejní a tuto

nekázeň přehlížet. Škoda, že není možné

hříšníky zveřejňovat, bylo by to v mnoha přípa-

dech účinnější než pokutování. Máme už přípa-

dy, kde se nám provinilce podařilo zjistit, 

a udělujeme pokutu v horní možné hranici.

Nemáme však dost „hlídačů“ na to, abychom 

v této osvětě byli úspěšnější.

Chtěl bych požádat o to, abychom nebyli

lhostejní k prohřeškům našich spoluobčanů.

Mnohdy postačí se jenom pozastavit u vznika-

jících přestupků a počkat si, až se dotyčný

dovtípí, co způsobil. Nemusí docházet ani 

k udání provinilce. Jde nám přece všem o to,

abychom se nemuseli za své město stydět.

Jan Löffelmann, starosta města Kdyně

Vedoucí Pionýrské skupiny Kolo Koloveč připravili mnoho krásných deskových her, abychom
strávili příjemné odpoledne. Počasí připravilo překvapení, nebylo deštivo, ale mrzlo. Všude bylo
plno sněhu a teploty okolo - 8°C, což nám mnoho účastníků nepřivedlo.  Začínali jsme ve 13:00 
a končili v 16:00 hodin, kdy už se stmívalo. Využili jsme možnost pronájmu prostor nového spole-
čenského sálu městyse Koloveč. 

Na programu bylo mnoho zajímavých deskových her. Desková hra je taková, co se hraje na stole
a používá se k ní většinou hrací deska, na kterou se pokládají různé části dílků (př. Alhambra,
Metro, Carcassonne), nebo se na desce hraje pomocí figurek i jiných pomůcek (Člověče nezlob se,
Dáma, Karibik, Trans Amerika) či se tam posouvají nějaké části (Labyrint). Záleží vždy na druhu
hry, ale všechny jsou velmi zajímavé a napínavé. Také jsme měli připraveno několik her i pro 
předškoláky, např. Zvířátka, Komáři a sloni. Ještě tam byly hry na slovní zásobu (Bomba, Times
Up). Škoda, že jen 11 osob využilo naši nabídku a přišlo si s námi zahrát. Nicméně věříme, že příště
využije tuto nabídku více lidí, vždyť „Kdo si hraje - nezlobí“.                            Magdalena Hergetová                       

Kdo si hraje, nezlobí

13

První lednový den byl už potřetí dnem set-

kání u kaple sv. Markéty, abychom si popřáli

do nového roku. I přes chladné počasí přišlo

hodně spoluobčanů. Starosta s panem Černým,

díky kterému byla cesta schůdná,  dovezli sva-

řák a čaj do kaple. Přišly i děti, které kolem

sáňkovaly, i domácí mazlíčci. Nový rok jsme

tedy začali pěkně a setkáním s přáteli jsme uza-

vřeli i rok předešlý s nadějí, že letošní rok bude

alespoň stejný, ne-li lepší. Pro radost jsme

nakonec vypustili balon.                           (ou)

Setkání u kaple
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Chodsko má talent

Vítězové celoškolní soutěže Chodsko má talent, kterou pro žáky ZŠ Mrákov a místní veřejnost uspo-
řádali před Vánocemi žáci deváté třídy základní školy. Soutěžilo se ve volné disciplíně, v imitaci
zpěváků a zpěvaček a v pohotové reakci na otázky. Titul Talent Chodska získalo duo Breakdance
Brothers Pavla Kalendy a Milana Smazala (uprostřed), druhé místo vybojovala gymnastka
Miroslava Duffková (vpravo) a třetí místo obsadila břišní tanečnice Nikola Rubášová (vlevo). 

Po neuvěřitelných dvaceti letech se kolo-

večtí občané konečně dočkali obnovení dříve

tradiční plesové sezóny v Kolovči. 

O zázemí pro pořádání společenských akcí

Kolovečtí přišli v roce 1991, kdy byla

Tělovýchovná jednota Slavoj Koloveč nucena

v rámci restituce předat původní kulturní

stánek, zdejší Sokolovnu, České obci sokolské.

Bohužel novému vlastníkovi se od té doby

nepodařilo budovu udržet v provozu, kulturní

stánek chátral, až byl nakonec převeden zpět do

vlastnictví městyse Koloveč. Budova byla poté

pro nevyhovující stavebně technický stav zde-

molována a na jejím místě vyrostla nová výrob-

ní hala zdejší Kartáčovny Koloveč. 

Jsem rád, že je to právě TJ Slavoj Koloveč,

který zahájil v novém kulturním zařízení,

vybudovaném městysem Koloveč na místě

původní restaurace Šumava,  novodobou tradi-

ci v pořádání společenských plesů v Kolovči.

Myslím, že právě tento občanský spolek, který

sdružuje bezmála 400 členů a patří k nejak-

tivnějším a nejvýznamnějším spolkům 

v Kolovči, spolek, který si v letošním roce při-

pomene 115. výročí od svého založení, měl

morální právo pořádat jako první svůj sportov-

ní ples, který se uskutečnil 8. ledna 2011. 

Ve zcela zaplněném sále panovala uvolněná

atmosféra, lidé se bavili až do rána Pořadatelé

zvládli premiéru na jedničku. Přál bych si, aby

se nový kulturní stánek stal místem, které bude

všechny spojovat, místem, kde se budou ode-

hrávat významné události a psát novodobá his-

torie městečka. Vzhledem k tomu, že jsou

naplánovány společenské akce až do konce

dubna, tomu vše nasvědčuje.          Václav Pergl                                

PPlleessoovváá  sseezzóónnaa  vv  KKoolloovvččii

Na začátku ledna zavítala do Městské kni-

hovny ve Kdyni putovní pohádková výstava

loutek spisovatelky, grafičky a ilustrátorky

Vítězslavy Klimtové. Postavičky skřítků vznik-

ly na základě ilustrací z jejích dětských knížek.

Děti si hlavně oblíbily její lexikony ohrožených

druhů strašidel. Známé jsou také knížky 

o rodině skřítků Drnovce. V. Klimtová napsala

i několik knih pro dospělé čtenáře. Kromě kni-

žních a časopiseckých ilustrací se V. Klimtová

v posledních letech víc věnuje olejomalbě.

Putovní výstavu skřítků mohli návštěvníci

zhlédnout v čítárně kdyňské knihovny, kde se

na ně usmívala např. Borůvková bábrlinka,

Kořínková babička, Hřibáč s mládětem či Elf

zelený. Největší úspěch u dětí sklidil skřítek

Zášupšák. Je původcem mnoha malérů a zlostí,

protože s velkou oblibou  schovává věci, které

právě bezpodmínečně potřebujete. Nejhorší je

Zášupšák specializovaný na klíče nebo na

ponožky.

Výstava se setkala s velkým zájmem dětí 

i dospělých. Radost udělala téměř 600 návštěv-

níků. Během výstavy si mohli návštěvníci

zakoupit pohledy, záložky, pexeso se strašidly 

a skřítky či některé autorčiny knihy.

Městská knihovna Kdyně

Putovní výstava

pohádkových loutek

Pronájem hospody v Černíkově

Žádáme zájemce, aby se hlásili na Obecním úřadě v Černíkově písemně se zpra-

covaným krátkým podnikatelským záměrem, jakým způsobem by hospodu chtěli

provozovat a zároveň doložili odbornou způsobilost a nebo praxi v oboru. Žádosti

budou shromažďovány do 31. 3. 2011. 

Jaroslav Šlachta, starosta obce
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Kulturní komise v Dlažově připravuje před-

nášku o čaji s ukázkami: „Konvička čaje“,

termín včas upřesní na www.dlazov.cz.

ÚNOR

� 5. 2. Dlažov, Maškarní pro děti 

ve spolupráci s okrskem SDH Dlažov

� 5. 2. Dlažov, Ples Okrsku SDH

� 5. 2. Prapořiště, hasičský bál, 

20.00 hod., sál sokolovny v Prapořišti, 

k tanci a poslechu zahraje Relax

� 5. 2. Starý Klíčov, chodský bál, 

20.00 hod., kulturní dům ve Starém

Klíčově, k tanci a poslechu zahraje

Vrchovanka

� 6. 2. Prapořiště, dětský karneval,

14.00 hod., sál sokolovny v Prapořišti, 

srdeč ně zve TJ Sokol Prapořiště

� 12. 2. Kdyně, městský ples,

20.00 hod., sokolovna Kdyně, tradiční ples

města, zahraje Taneční orchestr Miroslava

Novotného. Součástí plesu je předtančení 

a tombola.

� 12. 2. Pocinovice, sokolský bál, 

20.00 hod., pořádá TJ Sokol Pocinovice

� 15. 2. Kdyně, cestopisná přednáška

Vladislava Hoška – Nepál, Annapurny,

17.00 hod., Muzeum příhraničí Kdyně

� 19. 2. Dlažov, Alkehol + Totální nasa-

zení, 21.00 hod.

� 19. 2.Koloveč, dětský maškarní kar-

neval, 14.00 hod., sál kulturního zařízení,

zahraje Zlata – Kráčmerka. Vystoupí dva

dětské taneční páry, bohatý program a tom-

bola.

� 19. 2. Pocinovice, Kickbox + galave-

čer, pořádá Hammers gym Běhařov

� 19. 2. Všeruby, hasičský bál,

20.00 hod., kulturní dům, k tanci a poslechu

zahraje Domažličanka

� 20. 2. Pocinovice, maškarní bál pro

děti, 14.00 hod., pořádá ZŠ a MŠ

Pocinovice

� 24. 2. Kdyně, výstava v Muzeu pří-

hraničí Plastiky a dřevěné šperky umělce

Jana Boška, vernisáž výstavy se uskuteční

23. 2. od 17.00 hod. v sále Muzea příhrani-

čí ve Kdyni, výstava potrvá do 13. dubna.

� 26. 2. Dlažov, Vepřové hodování,

10.00 hod. - dlažovská sokolovna

� 26. 2. Koloveč, divadelní představení,

19.00 hod., kulturní dům, ochotníci 

z Domažlic se představí hrou Generální

zkouška aneb Únos v Domažlicích

� 26. 2. Pocinovice, masopust, 13.00 hod.,

pořádá obec Pocinovice

� 26. 2. Všeruby, dětský maškarní bál,

14.00 hod., kulturní dům, pro děti jsou při-

praveny soutěže a hudbu zajistí skupina

Starci na chmelu, akci pořádá SRPDŠ

� 27. 2. Kdyně, Charleyova teta, 

19.30 hod., kino Kdyně, ochotnický spolek

Černoch připravil rozpustilou komedii 

o dvou oxfordských studentech.
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V samém začátku nového roku 2011, kdy se na návsi v Loučimi sešlo téměř 30 lidí všech věkových
kategorií, aby si navzájem popřáli všechno dobré.                                                                 (zh)

Jak vítali nový rok v Loučimi

BŘEZEN

� 3. 3. Chodská Lhota, maškarní prů-

vod, 13.00 hod., pořádá SDH, po ukončení

průvodu posezení v hospůdce Choda

� 4. 3. Černíkov, školení řidičů a oslava

MDŽ, 18.00 hod., sál kulturního domu Čer-

níkov, školení bude zahájeno v 18.00 hod.,

po skončení školení bude pokračovat volná

zábava. K poslechu a tanci zahraje skupina

Veselí Podhoráci. Všechny co nejsrdečněji

zveme. 

� 4. 3. Koloveč, Sportovec roku 2010

okresu Domažlice, 18.00 hod., sál kulturního

zařízení Koloveč

� 10. 3. Kdyně, Sluha dvou pánů,

19.30 hod., kino Kdyně

� 11. 3. Kdyně, 36. setkání pamětníků,

14.30 hod., Muzeum příhraničí, další ze set-

kání nad fotografiemi z historie kdyňských

divadelních souborů.

� 12. 3. Dlažov, oslava MDŽ s progra-

mem, Tvořivé odpoledne (J. Javorská)

� 12. 3.Koloveč, masopust, 14.00 hod.,

masopustní průvod v ulicích Kolovče za

doprovodu kapely Stavovanka, večer na sále

bude pokračovat masopustní veselice, při

které zahrají bratři Pelíškové

� 15. 3. Kdyně, cestopisná přednáška

Západ USA v podání MVDr. Josefa

Steinbacha, 17.00 hod., sál Muzea příhraničí

Kdyně

� 19. 3. Všeruby, Josefovská zábava,

20.00 hod., kulturní dům, k tanci a poslechu

zahraje Orient Expres, srdečně zve pořadatel

SRPDŠ

� 26. 3. Koloveč, taneční zábava, Sonet

+ TJ Žízeň pořádá a zve všechny kamarády.

ÚNOR

1-2.2. 17:00 Na vlásku (USA)

1-2.2. 20:00 Rodinka (ČR)

4-5.2. 20:00  Na doraz (USA)

8-9.2. 17:00 Harry Potter a relikvie 

smrti-1. část (VB, USA)

11.2. 20:00 Tron: Legacy (USA)

15-16.2.  20:00 Američan (USA)

18-19.2.  17:00 Letopisy Narnie: Plavba 

jitřního poutníka (USA)

22-23.2.  20:00 Domů na Vánoce 

(Norsko, Švédsko, SRN)

25-26.2.  17:00 Megamysl (USA)

BŘEZEN – měsíc českého filmu

1-2.3. 20:00 Román pro muže

4.3. 20:00 Habermannův mlýn

8-9.3. 20:00 Kajínek

11-12.3.  20:00 Mamas & Papas

15-16.3.  20:00 Rodinka

18-19.3.  17:00 Kuky se vrací

22-23.3.  20:00 Občanský průkaz

25-26.3.  20:00 Bastardi

29-30.3   17:00 Fimfárum – do třetice

všeho dobrého

29-30.3.  20:00 Nevinnost

BAZÉNOVÁ TERAPIE -

POHYBOVÁ STIMULACE VE VODĚ

V Centru vodní zábavy ve Kdyni

úterý od 9.30 do 12.00 hod.



16

Začátek a konec roku na Kdyňsku

Fotokroužek funguje v Loučimi už rok. V lednu se vydal do terénu

Na veletrhu cestovního ruchu v Brně beseduje o Vesnici roku Václav Pergl
(zleva), Jana Peclová a Hanka Hoffmannová s Eduardem Kavalou, předse-
dou Spolku pro obnovu venkova ČR (uprostřed). A nakonec ...nejen v Černíkově měli zatmění.

Fotokroužek v terénu

Sport s názvem Kiting

Venkov se sešel v Brně

Čtyřicet pochodníků z Chodské Lhoty kráčí do cíle zimního výletu, aby
doplnili energii a okoštovali medovinu z úlů Josefa Stuibera. 

Nejmilejší ozdoby a dárky jsou vlastnoručně vyrobené. Na snímku
pocházejí z pionýrské dílny Jitřenky.

Na zasněžených loukách kolem Pocinovic lyžaři využili tažných draků.

Zatmění v Černíkově

Šikovné ruce dětí z Jitřenky

Zima ozdobila Štefle
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